
/ INTERNATIONAAL/ EUROPEAN UNION CHAMBER OF COMMERCE IN CHINA

De brancheorganisatie Nederlandse Voedingsindustrie Gezelschapsdieren 
(NVG) schept kaders en bundelt kennis over goede, veilige en toekomst-

bestendige huisdiervoeding. Dat betekent ook meer aandacht voor de 
 toepassing van niet-dierlijke eiwitten. Benita Beekhof, werkzaam bij  

Wissenraet van Spaendonck en daarbinnen verenigingsmanager van NVG, 
legt uit welke impact die eiwittransitie heeft op de vereniging.

NVG helpt leden op weg 
in de eiwittransitie

Hoelang zijn jullie al bezig met duurzaamheid?
“Eigenlijk is huisdiervoeding van oudsher automatisch al duurzaam, want het wordt grotendeels gemaakt 
van bijproducten uit de humane voedingsindustrie. Sinds tien jaar hebben we als vereniging ook bewust 
meer aandacht voor het veroorzaken van zo min mogelijk milieu-impact. Daar hoort ook de eiwittransitie 
bij. Het is niet per se ons doel om alle leden zo snel mogelijk een zet te geven in die richting, maar we willen 
wel zorgen dat leden zo goed mogelijk geïnformeerd zijn. Deze transitie zal ons automatisch overkomen. 
Als mensen minder dierlijke producten gaan eten, komen er ook minder bijproducten uit die sector.  
Die twee zijn volledig vervlochten met elkaar.”
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Kennispartners spelen 
een belangrijke rol

 Benita Beekhof

Wat is er dan belangrijk? 
“Huisdiervoeding moet een uitgebalanceerd voedings-
patroon garanderen. Nog meer dan bij mensen, want 
het is vaak het enige wat een huisdier eet. Er moeten 
dus voldoende voedingstoffen in zitten om een dier 
zijn leven lang gezond te houden. Diervoeding is 
bovendien heel strikt gereguleerd omdat het valt 
onder dezelfde regelgeving als die voor veevoer, welke 
uiteindelijk via het vee weer in de humane voedselke-
ten terecht komt. De omvangrijke Europese regelge-
ving hebben wij met onze partners in de Europese 
koepel FEDIAF omgezet in richtlijnen. Als je lid wordt 
bij ons, onderteken je feitelijk dat je je houdt aan die 
codes. De Nederlandse Voedsel- en Warenautoriteit 
(NVWA) gebruikt die FEDIAF-codes ook bij controles.”

Leden vragen zich zeker af of je dierlijk eiwit wel  
zomaar kunt vervangen?
“Ja. Van ingrediënten kun je vaak relatief snel weten-
schappelijk bepalen of iets wel of niet veilig is op de 
korte termijn. Kan ik veilig een appel eten? Maar voor 
de lange termijn is dat lastiger. Als je honderd appels 
per maand eet, wat doet dat over acht jaar met je 
gezondheid? Daar is heel lang onderzoek voor nodig. 
Daarom zijn we er nu al mee bezig. Die wetenschappe-
lijke processen zijn een kwestie van jaren.”

Snappen leden die samenwerkingen ook?
“Dat idee komt zelfs bij onze leden vandaan. Zij zijn 
eigenlijk allemaal heel betrokken bij de markt en waar 
de sector naartoe gaat. Natuurlijk zijn er onder leden 
ook verschillen. De een heeft meer aandacht voor de 
eiwittransitie, de ander houdt zich juist meer bezig met 
carbon footprint. Gelukkig maar dat bedrijven allemaal 
hun eigen ding doen. Maar sectorbreed is het een 
belangrijk maatschappelijk thema. 45 procent van de 
huishoudens in Nederland houdt een of meerdere 
huisdieren. Zij zien hun huisdier vaak als onderdeel van 
het gezin en nemen die dus mee als ze met het hele 
gezin biologisch of vegetarisch willen eten. Als je om je 
heen kijkt, zie je dit soort producten ook regelmatig in 
de markt verschijnen. Tegelijkertijd zien we dat dierlij-
ke bijproducten steeds meer worden ingezet in 
biodiesel waardoor tekorten ontstaan. Dat komt door 
Europese regelgeving om de transportsector te 
decarboniseren. In biodiesel zou je eigenlijk alleen 
dierlijke bijproducten moeten gebruiken die níet 
geschikt zijn om te eten door mens en dier. Het is 

Hoe nemen jullie leden daarin mee?
“Onze organisatie telt naast leden ook kennispartners. 
Dat zijn we bewust gaan doen met duurzaamheid als 
grote motor. Als club van gelijkgestemden heb je hele 
specifieke kennis en expertise op het gebied van 
huisdiervoeding. Maar over duurzaamheid en milieu is 
al die benodigde expertise binnen de eigen gelederen 
niet altijd voor handen. Daarom zijn we gestart met 
kennispartnerschappen. Zo binden we ook andere 
bedrijven aan de club. Een van onze eerste kennispart-
ners was een leverancier van insectenproteïne. 
Insecteneiwitten zijn één van de mogelijkheden voor 
de eiwittransitie. Een andere kennispartner richt zich 
heel specifiek op plantaardige bijproducten uit de 
humane voedingssector. Een ander is een bedrijf dat 
zich bezighoudt met het kunstmatig kweken van 
voedingsstoffen uit fermentatie. Als je dit soort partijen 
in een vroeg stadium aan je bindt, krijg je expertise 
over dat specifieke onderwerp en wordt die ook 
makkelijker toegankelijk. Dat werkt voor ons heel goed. 
We kijken dus niet alleen naar wat er vanuit de wetge-
vingskant op ons afkomt, maar we kijken actief om ons 
heen naar wat er nog meer gebeurt in de sector. Om 
onze leden zo goed mogelijk te inspireren en te binden 
op maatschappelijke thema’s. Kennispartners spelen 
daarin een belangrijke rol.”

Waarom sluiten die kennispartners aan?
“Voor hen is het interessant om te zien wat de petfood-
industrie drijft, want dat is voor hen een mogelijke 
afzetmarkt. Ze willen weten wat er in de sector speelt 
als het gaat om veiligheid en de nutritionele waarde 
van proteïne.”
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eigenlijk schandalig dat er waardevolle voedingstoffen 
worden verbrand in een brandstoftank. Dat staat haaks 
op wat we met de eiwittransitie willen bereiken. Dit 
probleem kaarten we ook aan bij de overheid.”

Ben je ook wel eens bang voor reputatieschade met 
sommige samenwerkingen?
“We willen de reputatie van diervoeding hooghouden 
als het gaat om kwaliteit en veiligheid. Maar we hebben 
ons kenniscentrum ook opgezet als plek om eerlijke 
informatie te vinden. Daar doen we niet kinderachtig 
over. Het is bijvoorbeeld prima dat mensen weten dat 
er bijproducten worden gebruikt in diervoeding. Ook al 
vinden mensen een slachthuis nooit leuk om te zien. 
We kunnen het niet mooier maken dan het is. Er is nou 
eenmaal humane vleesconsumptie. Als er geslacht 
wordt, is het belangrijk dat alle materialen gebruikt 
worden en er niets verloren gaat.” 
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Heb je tips voor andere verenigingen?
“Het is een beetje een open deur, maar mijn tip is toch 
samenwerking. Die moet verder gaan dan de eigen 
leden. Werk samen met stakeholders en mensen die er 
verstand van hebben in plaats van zelf het wiel uit te 
vinden. Ga slimme samenwerkingsverbanden aan met 
partijen uit de hele keten. Brancheorganisaties zijn 
vaak in de breedte georganiseerd, maar op het gebeid 
van duurzaamheid kun je juist mooie stappen zetten 
als je dat met de hele keten organiseert. En zorg voor 
internationale samenwerking en met de overheid, want 
de wetgeving loopt vaak achter. Het duurt vaak jaren 
voordat innovaties op de juiste manier in wetgeving 
zijn verwerkt. De input vanuit het bedrijfsleven is 
daarbij onmisbaar.”   

Benita Beekhof, werkzaam bij Wissenraet van Spaendonck en verenigingsmanager van NVG
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